
 PROTOKOLL 

 KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERRÅDET  

 

 2023-03-27    
 

 

SIGNATUR   

 

  
 

NÄRVARANDE 
 

Ordinarie ledamöter 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tjänstgörande 

ersättare

  

Johan Ingvarsson, kommunstyrelsen 

Ing-Marie Nyman, HSO Höganäs/ 

Reumatikerföreningen 

Hans Ohlin, Synskadades förening 

Barbara Struglics-Bogs, Astma- och 

allergiföreningen 

Thom Eriksson, Riksförbundet för Social och 

Mental Hälsa RSMH 

Anna Pihlqvist, tillgänglighetssamordnare 

John Nielsen, fastighetschef 

Caroline Karlsson, utvecklingsstrateg, 

socialförvaltningen/HOAB 

Pär Ragvald, stadsmiljöchef 

 

Tommy Franck, Parkinsonföreningen 

 

Ej tjänstgörande 

ersättare

  

Leif Andersson, Personskadeförbundet RTP 

Ann-Kristin Nilsson, Astma- och allergiföreningen 

  

Övriga närvarande 

 

 

 

Frånvarande

  

Alf Wallin, Strokeföreningen 

Stefan Johansson, Funkibator ideell förening 

Fata Muminovic, Växjö kommun 

 

Bengt Silfverstrand, DHR Höganäs  

Hubert Johansson, Diabetesföreningen 

  

Sammanträdestid kl 15:00-17:00 

  

  

JUSTERING 
 

Utsedd att justera  Tommy Franck, Parkinsonföreningen 
  

 

UNDERSKRIFTER 
 

Sekreterare ……………………………………………… 
Anna Pihlqvist 

 
Ordförande ……………………………………………… 

Johan Ingvarsson 
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Justerande ……………………………………………… 

Tommy Franck                         
 

MINNESANTECKNINGAR 
 

1. Presentationsrunda 

 

2. Inspirationsföreläsning med Funkibator och Växjö kommun 

 

3. Dialog – hur vill vi jobba och utveckla kommunala funktionshinderrådet? 

 
Sammanfattning av idéer och synpunkter: 
 
- Vi har behov av förnyelse och att engagera flera yngre – i detta sammanhang allt från 60 år och 

yngre.  
- Upplever att det är svårt att engagera yngre personer, och av de som arbetar har många svårt att 

hinna med att sitta med på återkommande möten.  
- För att nå fler ungdomar är några av idéerna att samarbeta med skolorna, åka ut och berätta om 

sina föreningar, exempelvis på föräldramöten. Prata om vad det innebär att ha en 
funktionsnedsättning och prata om vad man kan få för hjälp.  

- En annan tanke är att engagera unga genom fritidsaktiviteter och events, svårt locka unga till 
styrelser och möten.  

- Flera upplever att man själv inte skulle uppskatta digitala möten, utan vill träffas på plats. Men ser 
att det kan vara ett bra sätt att engagera yngre personer. Kan vara bra att ha båda typen av möten.  

- Den nystartade föreningen CHA! skulle kunna kopplas in i detta. Det var en del av tanken med 
att starta föreningen – att utöver fritidsaktiviteter också kunna få kontakt med och engagera unga 
personer med funktionsnedsättning och deras anhöriga i dessa frågor. De kan vara en bra kontakt 
för att starta upp liknande möte som de Funkibator har. 

- Det är viktigt att de frågor som förs fram kommer till rätt person och att frågorna följs upp. Så 
det inte blir som nu, samma fråga som kommer upp om och om igen. Vi behöver kunna lämna 
frågan sen.  

- Möjlighet att lämna medborgarförslag – bra idé.  
- Funkibator har politiker med i sina möten. Förr var det med politiker i KFR – en från ledande 

parti och en från oppositionspartiet – vore bra få tillbaka politiker som deltagare i KFR.  
- Bra att fortsätta med de event vi haft – såsom eventet på Tivolihuset 3 december och Jumbo Run. 
- Intressant att Stefan (Funkibator) lyfte att det var funkisrörelsen själva som höll i mötena, och att 

de är aktiva i att förverkliga de idéer de för fram. 
- Föreningarna kan ta stöd av sina riksföreningar för stöd i att nå fler unga.  
- Stefan (Funkibator) nämnde deras ”Allaktivitetetshus”. Funktionshinderföreningarna i Höganäs 

har fört frågan under många år att vi önskar ett allaktivitetshus där våra föreningar kan ha 
aktiviteter, kontor och möteslokaler.  
Johan: Ja, vi noterar detta, men vill påtala att det är en politisk fråga – vi noterar önskemålet, men 
kan inte lösa det här.  
 
En annan fråga gäller taxan för lokalhyra – i Helsingborg är det nolltaxa för 
funktionshinderföreningar. I Höganäs måste föreningarna betala för lokaler – 
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Parkinsonföreningen har framfört önskemål om nolltaxa också här och frågan har tagits upp vid 
föregående möte med KFR i december. 
Anna: Önskemålet har framförts till Kulturchefen.  
Johan: I detta rum kan vi inte lösa den typen av fråga – det är en politisk fråga – uppmuntrar er 
att ta upp med sitt respektive politiska parti.  
 

4. Ärenden från HSO: 

 

Habiliteringsersättning: 

 

Funktionshinderföreningarna framför att även om kommunen inte får stadsbidraget i år – önskas att 
kommunen behåller den högre ersättningen.  
 
Johan: Önskemålet är noterat och förs fram till Socialnämnden. Politisk fråga.  
 
Caroline: Frågan har varit uppe i Socialnämnden – kommer följas upp vid kommande nämndsmöte i 
april. 

 

Entrén till Norra Månstorpsvägen 8: 
 
Åtgärd är vidtagen så att dörren öppnas saktare och har sensorstyrning. Funktionshinderföreningarna 
framför att det inte är tillräckligt.  
 
Pär: Anmält som tillsynsärende och tillsynshandläggare har varit i kontakt med fastighetsägaren som 
vidtagit åtgärder. Ingen ytterligare åtgärd är planerad enligt kännedom.  
 
Johan: förtydligar att det inte är kommunens hus. Fastighetsägarens ansvar.  

 
Dagvattenbassängen Folkparken: 
 
Funktionshinderföreningarna framför att åtgärden som vidtagits här är inte tillräcklig.  
 
Anna: Jag har ett förslag på en annan lösning – tittar gärna på detta och föreslår att Synskadades 
förening tillsammans med mig och Pär tittar på det tillsammans.  
 
Hans: Synskadades förening tycker att det låter bra.  
 
Smal passage – trottoar/trafikskylt: 
Leif: för smalt mellan vägskylt och tomtgränsen. Har förstått att det inte finns några möjligheter på 
denna plats att åtgärda – men medskick till framtiden.  
 
 

5. Samrådsärenden: 

 
Åtgärdsplan för 2023–2025 
Synpunkter inkomna från på Åtgärdsplanen för 2023–2025. Bifogas protokollet.  
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Inkomna synpunkter kommenterades kort vid mötet. Johan föreslår att synpunkter från föreningarna 
framöver samordnas via HSO. Naturligtvis kommer föreningarna få ta del av åtgärdsplanen när den är 
klar.  
 
 

6. Övriga frågor: 

 
Arvode - vad gäller?  
Sammanträdesarvoden utgår till rådets ledamöter och ersättare efter de regler som gäller för 
kommunens förtroendevalda. 
Arvodesregler för förtroendevalda (KFS 2022:24) 
 

Badvagnarna på Kvickbadet: Vore bra om badvagnarna ställs fram varje sommar. Så att de används mer. 
 
Önskemål att framförts från HSOs förmöte om information om: 
 

- Beredskapsplan för Höganäs kommun och information om skyddsrum, tillgänglig och om det 
finns något skyddsrum särskilt inrättat för personer med funktionsnedsättning. 
 

- Daglig verksamhet: organisation och ledning, personalsituation, genomförandeplanering – 
uppföljning.  

 
Vi har till nästa möte bjudit in Jonna Ahlberg, Beredskaps- o säkerhetssamordnare för att informera om 
första punkten, samt Christina Pamies Jensen, enhetschef daglig verksamhet för att tillsammans med 
Caroline Karlsson informera om den andra punkten.  
 
Kom gärna med förslag på information. Annars kan vi ta fram några förslag.  

 

Nästa möte: 

Nästa möte med kommunala funktionshinderrådet är den 12 juni klockan 16:00-18:00 i lokal 
Möjligheten, Stadshuset. Lokalen ligger i den andra sidobyggnaden (Projektkontoret) 
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Tjänstgörande 


ersättare


  


Johan Ingvarsson, kommunstyrelsen 


Ing-Marie Nyman, HSO Höganäs/ 


Reumatikerföreningen 


Hans Ohlin, Synskadades förening 


Barbara Struglics-Bogs, Astma- och 


allergiföreningen 


Thom Eriksson, Riksförbundet för Social och 


Mental Hälsa RSMH 


Anna Pihlqvist, tillgänglighetssamordnare 


John Nielsen, fastighetschef 


Caroline Karlsson, utvecklingsstrateg, 


socialförvaltningen/HOAB 


Pär Ragvald, stadsmiljöchef 


 


Tommy Franck, Parkinsonföreningen 


 


Ej tjänstgörande 


ersättare


  


Leif Andersson, Personskadeförbundet RTP 


Ann-Kristin Nilsson, Astma- och allergiföreningen 


  


Övriga närvarande 


 


 


 


Frånvarande


  


Alf Wallin, Strokeföreningen 


Stefan Johansson, Funkibator ideell förening 


Fata Muminovic, Växjö kommun 


 


Bengt Silfverstrand, DHR Höganäs  


Hubert Johansson, Diabetesföreningen 


  


Sammanträdestid kl 15:00-17:00 


  


  


JUSTERING 
 


Utsedd att justera  Tommy Franck, Parkinsonföreningen 
  


 


UNDERSKRIFTER 
 


Sekreterare ……………………………………………… 
Anna Pihlqvist 


 
Ordförande ……………………………………………… 


Johan Ingvarsson 







 PROTOKOLL 


 KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERRÅDET  


 


 2023-03-27    
 


 


SIGNATUR   


 


  
 


 
Justerande ……………………………………………… 


Tommy Franck                         
 


MINNESANTECKNINGAR 
 


1. Presentationsrunda 


 


2. Inspirationsföreläsning med Funkibator och Växjö kommun 


 


3. Dialog – hur vill vi jobba och utveckla kommunala funktionshinderrådet? 


 
Sammanfattning av idéer och synpunkter: 
 
- Vi har behov av förnyelse och att engagera flera yngre – i detta sammanhang allt från 60 år och 


yngre.  
- Upplever att det är svårt att engagera yngre personer, och av de som arbetar har många svårt att 


hinna med att sitta med på återkommande möten.  
- För att nå fler ungdomar är några av idéerna att samarbeta med skolorna, åka ut och berätta om 


sina föreningar, exempelvis på föräldramöten. Prata om vad det innebär att ha en 
funktionsnedsättning och prata om vad man kan få för hjälp.  


- En annan tanke är att engagera unga genom fritidsaktiviteter och events, svårt locka unga till 
styrelser och möten.  


- Flera upplever att man själv inte skulle uppskatta digitala möten, utan vill träffas på plats. Men ser 
att det kan vara ett bra sätt att engagera yngre personer. Kan vara bra att ha båda typen av möten.  


- Den nystartade föreningen CHA! skulle kunna kopplas in i detta. Det var en del av tanken med 
att starta föreningen – att utöver fritidsaktiviteter också kunna få kontakt med och engagera unga 
personer med funktionsnedsättning och deras anhöriga i dessa frågor. De kan vara en bra kontakt 
för att starta upp liknande möte som de Funkibator har. 


- Det är viktigt att de frågor som förs fram kommer till rätt person och att frågorna följs upp. Så 
det inte blir som nu, samma fråga som kommer upp om och om igen. Vi behöver kunna lämna 
frågan sen.  


- Möjlighet att lämna medborgarförslag – bra idé.  
- Funkibator har politiker med i sina möten. Förr var det med politiker i KFR – en från ledande 


parti och en från oppositionspartiet – vore bra få tillbaka politiker som deltagare i KFR.  
- Bra att fortsätta med de event vi haft – såsom eventet på Tivolihuset 3 december och Jumbo Run. 
- Intressant att Stefan (Funkibator) lyfte att det var funkisrörelsen själva som höll i mötena, och att 


de är aktiva i att förverkliga de idéer de för fram. 
- Föreningarna kan ta stöd av sina riksföreningar för stöd i att nå fler unga.  
- Stefan (Funkibator) nämnde deras ”Allaktivitetetshus”. Funktionshinderföreningarna i Höganäs 


har fört frågan under många år att vi önskar ett allaktivitetshus där våra föreningar kan ha 
aktiviteter, kontor och möteslokaler.  
Johan: Ja, vi noterar detta, men vill påtala att det är en politisk fråga – vi noterar önskemålet, men 
kan inte lösa det här.  
 
En annan fråga gäller taxan för lokalhyra – i Helsingborg är det nolltaxa för 
funktionshinderföreningar. I Höganäs måste föreningarna betala för lokaler – 
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Parkinsonföreningen har framfört önskemål om nolltaxa också här och frågan har tagits upp vid 
föregående möte med KFR i december. 
Anna: Önskemålet har framförts till Kulturchefen.  
Johan: I detta rum kan vi inte lösa den typen av fråga – det är en politisk fråga – uppmuntrar er 
att ta upp med sitt respektive politiska parti.  
 


4. Ärenden från HSO: 


 


Habiliteringsersättning: 


 


Funktionshinderföreningarna framför att även om kommunen inte får stadsbidraget i år – önskas att 
kommunen behåller den högre ersättningen.  
 
Johan: Önskemålet är noterat och förs fram till Socialnämnden. Politisk fråga.  
 
Caroline: Frågan har varit uppe i Socialnämnden – kommer följas upp vid kommande nämndsmöte i 
april. 


 


Entrén till Norra Månstorpsvägen 8: 
 
Åtgärd är vidtagen så att dörren öppnas saktare och har sensorstyrning. Funktionshinderföreningarna 
framför att det inte är tillräckligt.  
 
Pär: Anmält som tillsynsärende och tillsynshandläggare har varit i kontakt med fastighetsägaren som 
vidtagit åtgärder. Ingen ytterligare åtgärd är planerad enligt kännedom.  
 
Johan: förtydligar att det inte är kommunens hus. Fastighetsägarens ansvar.  


 
Dagvattenbassängen Folkparken: 
 
Funktionshinderföreningarna framför att åtgärden som vidtagits här är inte tillräcklig.  
 
Anna: Jag har ett förslag på en annan lösning – tittar gärna på detta och föreslår att Synskadades 
förening tillsammans med mig och Pär tittar på det tillsammans.  
 
Hans: Synskadades förening tycker att det låter bra.  
 
Smal passage – trottoar/trafikskylt: 
Leif: för smalt mellan vägskylt och tomtgränsen. Har förstått att det inte finns några möjligheter på 
denna plats att åtgärda – men medskick till framtiden.  
 
 


5. Samrådsärenden: 


 
Åtgärdsplan för 2023–2025 
Synpunkter inkomna från på Åtgärdsplanen för 2023–2025. Bifogas protokollet.  
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Inkomna synpunkter kommenterades kort vid mötet. Johan föreslår att synpunkter från föreningarna 
framöver samordnas via HSO. Naturligtvis kommer föreningarna få ta del av åtgärdsplanen när den är 
klar.  
 
 


6. Övriga frågor: 


 
Arvode - vad gäller?  
Sammanträdesarvoden utgår till rådets ledamöter och ersättare efter de regler som gäller för 
kommunens förtroendevalda. 
Arvodesregler för förtroendevalda (KFS 2022:24) 
 


Badvagnarna på Kvickbadet: Vore bra om badvagnarna ställs fram varje sommar. Så att de används mer. 
 
Önskemål att framförts från HSOs förmöte om information om: 
 


- Beredskapsplan för Höganäs kommun och information om skyddsrum, tillgänglig och om det 
finns något skyddsrum särskilt inrättat för personer med funktionsnedsättning. 
 


- Daglig verksamhet: organisation och ledning, personalsituation, genomförandeplanering – 
uppföljning.  


 
Vi har till nästa möte bjudit in Jonna Ahlberg, Beredskaps- o säkerhetssamordnare för att informera om 
första punkten, samt Christina Pamies Jensen, enhetschef daglig verksamhet för att tillsammans med 
Caroline Karlsson informera om den andra punkten.  
 
Kom gärna med förslag på information. Annars kan vi ta fram några förslag.  


 


Nästa möte: 


Nästa möte med kommunala funktionshinderrådet är den 12 juni klockan 16:00-18:00 i lokal 
Möjligheten, Stadshuset. Lokalen ligger i den andra sidobyggnaden (Projektkontoret) 
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